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Protokół nr VII/24  
z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego, która odbyła się w dniu 27 listopada 2024 roku 
w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

PUNKT 1.  

Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska otworzyła obrady 

o godzinie 1309 i powitała przybyłych gości. Lista obecnych na sesji jest zał. nr 1 do protokołu. 

PUNKT 2.  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska stwierdziła,  

że w posiedzeniu uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności Radnych jest 

zał. nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 

przebieg obrad jest rejestrowany w zapisie dźwiękowym i wizyjnym oraz prowadzona jest 

transmisja na żywo. W związku z nagrywaniem i transmitowaniem on-line przebiegu obrad 

sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego poinformowała, że przed wejściem do sali obrad 

wyłożona jest klauzula informacyjna w zakresie przepisów rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych. Poinformowała również, że udział w sesji i zgłoszenie 

się do głosu podczas sesji jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie 

i upublicznienie danych osobowych w postaci: imienia, nazwiska, nazwy reprezentowanej 

organizacji, adresu mailowego i /lub numeru telefonu, wizerunku i treści wypowiedzi na 

podstawie przepisów prawa w celu udokumentowania przebiegu obrad sesji. 

PUNKT 3.  

Przedstawienie porządku obrad. 

Radni otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
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5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zatwierdzenia „Diagnozy 

potrzeb i deficytów w obszarze rozwoju nowoczesnej infrastruktury w zakresie 

edukacji zawodowej”. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego  

z organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i innymi jednostkami 

organizacyjnymi, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 

publicznego na rok 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Starosty 

Powiatu Żyrardowskiego. 

10. Informacja o pracy Zarządu. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) przyjęła ww. porządek 

obrad. 

PUNKT 4.  

Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zapytała, czy Radni 

zgłaszają uwagi do protokołu z VI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.  

W związku z brakiem uwag Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław 

Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz 

Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa 

Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) przyjęła 

protokół z VI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
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PUNKT 5.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zatwierdzenia „Diagnozy 

potrzeb i deficytów w obszarze rozwoju nowoczesnej infrastruktury w zakresie edukacji 

zawodowej”. 

Dyrektor Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych Marcin Guzik przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia „Diagnozy potrzeb i deficytów w obszarze rozwoju 

nowoczesnej infrastruktury w zakresie edukacji zawodowej” zgodnie z zał. nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Beata Rusinowska powiedziała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zatwierdzenia „Diagnozy potrzeb 

i deficytów w obszarze rozwoju nowoczesnej infrastruktury w zakresie edukacji zawodowej”. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) podjęła uchwałę  

nr VII/53/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zatwierdzenia „Diagnozy potrzeb  

i deficytów w obszarze rozwoju nowoczesnej infrastruktury w zakresie edukacji zawodowej”, 

która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

PUNKT 6.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024 wraz z wprowadzoną autopoprawką zgodnie z zał. nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024 wraz 

z wprowadzoną autopoprawką. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) podjęła uchwałę  

nr VII/54/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającą Budżet Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2024 wraz z autopoprawką, która stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

PUNKT 7. 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego wraz z autopoprawką zgodnie z zał. nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego wraz z autopoprawką. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) podjęła uchwałę  

nr VII/55/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego wraz z autopoprawką, która stanowi zał. nr 8 do 

protokołu. 
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PUNKT 8.  

Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego  

z organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i innymi jednostkami 

organizacyjnymi, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 

publicznego na rok 2025. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Maciej Ragan przedstawił projekt uchwały w sprawie 

Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego z organizacjami pozarządowymi, osobami 

prawnymi i innymi jednostkami organizacyjnymi, których cele statutowe obejmują 

prowadzenie działalności pożytku publicznego na rok 2025 zgodnie z zał. nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jacek Czubak 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radny Zbigniew Rokicki zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie pierwszego zadania. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska wyjaśniła, że zadanie 

pierwsze obejmuje priorytetowe działania planowane na rok 2025. Obecnie jest to jedynie 

propozycja podziału środków finansowych na te zadania, a nie ostateczny wybór 

konkretnych priorytetów czy działań. Jak podkreślił Dyrektor Wydziału Organizacyjnego 

Maciej Ragan, na początku 2025 roku, po zatwierdzeniu budżetu, zostaną ogłoszone 

konkursy dla organizacji pozarządowych. Dopiero po ich rozstrzygnięciu poznamy konkretne 

zadania wybrane do realizacji przez komisję. 

Radny Krzysztof Dziwisz zapytał, o ile obecna kwota różni się od tej przeznaczonej 

w bieżącym budżecie oraz jaka jest różnica w odniesieniu do całościowych kwot 

z poprzednich konkursów. 

Skarbnik Bożena Kot poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały budżetowej  

na przyszły rok planowana kwota na dotacje rozdysponowywane w trybie ustawy  

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie jest o 80 tys. zł wyższa niż w bieżącym 

roku. W obecnym budżecie wynosiła ona 170 tys. zł, natomiast w poprzednim roku była to 

jedynie kwota 40 tys. zł. Zaznaczyła, że kwota ta jest sukcesywnie zwiększana. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego z organizacjami 

pozarządowymi, osobami prawnymi i innymi jednostkami organizacyjnymi, których cele 

statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na rok 2025. 
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Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) podjęła uchwałę  

nr VII/56/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie Programu Współpracy Powiatu 

Żyrardowskiego z organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i innymi jednostkami 

organizacyjnymi, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 

publicznego na rok 2025, która stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

PUNKT 9.  

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Starosty Powiatu 

Żyrardowskiego. 

Radca Prawny Jarosław Hernik przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

ponownej skargi na działalność Starosty Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 11 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radny Klaudiusz Stusiński zauważył, że jest to kolejna skarga o tej samej treści. Zadał 

pytanie, czy istnieje jakiś tryb postępowania, który mógłby zakończyć to powtarzające się 

składanie skarg, zwłaszcza że zarówno komisja, jak i prawnicy uznają je za bezzasadne. 

Radca Prawny Jarosław Hernik wyjaśnił, że podejmowano próby znalezienia rozwiązania, 

jednak nie chciano opierać się na prawie zwyczajowym, gdy obowiązujące normy wyraźnie 

określają sposób postępowania w takich sprawach. 

Starosta Andrzej Wilk poinformował, że spotkali się ze skarżącym na posiedzeniu komisji. 

Wraz z przewodniczącym i radcą prawnym sugerowali mu, że jeśli ma wątpliwości co do 

tego, czy jego dom został zniszczony w wyniku prac na „trasie Katowickiej”, jedyną właściwą 

drogą jest skierowanie sprawy do sądu w celu dochodzenia odszkodowania. Wyjaśnił, 

że Starostwo Powiatowe nie posiada narzędzi prawnych umożliwiających uczestniczenie 

w procesach odszkodowawczych ani przyznawanie rekompensat. Dodał, że kolejne skargi, 

które podważają i znieważają status Starostwa, skłaniają ich do poważnego rozważenia 

możliwości skierowania sprawy przeciwko skarżącemu na drogę sądową. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Starosty Powiatu 

Żyrardowskiego. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak,  

Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 2 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest) podjęła uchwałę  

nr VII/57/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi  

na działalność Starosty Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

PUNKT 10.  

Informacja o pracy Zarządu. 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

PUNKT 11.  

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że każdy 

z radnych otrzymał dziś kopertę z danymi do logowania w systemie eSesja jako 

przypomnienie. Zachęciła do aktywnego korzystania z tego systemu, w którym zamieszczane 

są wszystkie informacje dotyczące sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego oraz posiedzeń 

komisji. Dotychczas materiały były przekazywane radnym drogą mailową, SMS-ami oraz za 

pomocą systemu eSesja, jednak planuje się całkowite przejście na eSesję jako jedyny kanał 

udostępniania materiałów. Przewodnicząca zwróciła uwagę, że w zakładce „Repozytorium” 

systemu znajduje się wzór druku dotyczący zapytań i interpelacji radnych. Poprosiła 

o korzystanie z tego wzoru, co usprawni pracę oraz spełni wymogi prawne dotyczące 

zamieszczania interpelacji w Biuletynie Informacji Publicznej. Zaznaczyła, że dokumenty 

powinny być czytelnie wypełniane, najlepiej pisemnie na przygotowanym druku, a w miarę 

możliwości przesyłane drogą mailową, co pozwoli na ich bezpośrednie zamieszczenie na 

stronie bez ingerencji w treść. Podkreśliła również konieczność dostosowania się do 

przepisów ustawy o dostępności cyfrowej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poprosiła radnych 

o zapisanie dat: 

• 3 grudnia, godz. 16:00 – wspólne posiedzenie komisji merytorycznych dotyczące budżetu 

Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok w Muzeum Mazowsza Zachodniego w Żyrardowie, 
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• 18 grudnia – planowana sesja budżetowa (dokładna godzina zostanie ustalona). 

Na koniec przypomniała przewodniczącym komisji merytorycznych o konieczności złożenia 

planów pracy komisji na 2024 rok, których termin upływa 4 grudnia. 

Radny Krzysztof Dziwisz przypomniał, że na poprzednich sesjach złożył zapytania dotyczące 

szpitala w Żyrardowie, i podziękował Zarządowi za udzielone odpowiedzi. Zwrócił uwagę,  

że z przekazanych informacji można wywnioskować pewne istotne zjawiska, na które Zarząd 

ma możliwość reagowania, i wyraził nadzieję, że już podejmuje odpowiednie działania. 

Podkreślił, że jednym z poruszonych problemów jest kwestia kardiomonitorów, z których 

część jest bardzo stara. Zaznaczył, że tego rodzaju sprzęt szybko się dezaktualizuje, a na 

oddziale noworodków szczególnie istotne jest posiadanie nowoczesnych urządzeń dla 

bezpieczeństwa nowonarodzonych dzieci. Radny zasugerował stworzenie listy najbardziej 

potrzebnych sprzętów medycznych, aby sukcesywnie je wymieniać. Dopytywał również, ile 

środków z poprzednich dofinansowań szpitala pozostało jeszcze niewykorzystanych. 

Wskazał, że te środki mogłyby zostać przeznaczone na zakup sprzętu, a w razie potrzeby 

Zarząd Powiatu mógłby dodatkowo dofinansować te zakupy. Zaznaczył, że zakup 

kardiomonitorów to stosunkowo niewielki wydatek w porównaniu z kosztami takich 

urządzeń jak rezonans magnetyczny, o który Powiat stara się od dłuższego czasu. Radny 

zwrócił też uwagę na potrzebę zwiększenia liczby wózków reanimacyjnych w szpitalu, 

wyrażając nadzieję, że Pani Wicestarosta przeanalizuje zapotrzebowanie na tego typu sprzęt. 

W drugiej części swojej wypowiedzi Radny poruszył temat inwestycji związanej z budową hali 

przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym. Wyraził zaniepokojenie zauważalnym 

zmniejszeniem kwoty przeznaczonej na tę inicjatywę w budżecie, zwłaszcza że już na 

wcześniejszych sesjach odnotował podobne przesunięcia. Zapytał, czy budowa hali wciąż jest 

planowana i czy Zarząd zamierza kontynuować ten projekt. 

Radny Klaudiusz Stusiński zaznaczył, że jego wystąpienie jest wolnym wnioskiem,  

a nie wnioskiem formalnym. Poruszył temat herbu Powiatu Żyrardowskiego, sugerując,  

że warto rozważyć jego aktualizację w związku z dołączeniem do powiatu kolejnego miasta  

– Gminy Miejsko-Wiejskiej Wiskitki. Przypomniał, że herb Powiatu Żyrardowskiego został 

opracowany w 2001 roku na zasadzie konkursu, w którym wybrano jedną z trzech propozycji. 

Wówczas herb powstał w oparciu o tarczę województwa mazowieckiego z symbolami dwóch 

wiodących samorządów – Żyrardowa i Mszczonowa. Pan Radny wskazał, że w rozmowach  

z radnym Błażejem Zawadzkim pojawiła się propozycja uaktualnienia herbu poprzez dodanie 

symbolu Wiskitek, co wydaje się logicznym krokiem w świetle powiatowej tożsamości. Radny 

poinformował również, że skontaktował się z Urzędem Heraldycznym, by ustalić możliwości 

oraz procedurę zmiany herbu. Pracownik urzędu ocenił, że obecny herb Powiatu 

Żyrardowskiego prawdopodobnie nie został zatwierdzony przez Urząd Heraldyczny. 
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Wytłumaczył, że w 2001 roku, gdy tworzono herby dla 314 powiatów jednocześnie, wiele 

wniosków utknęło w martwym punkcie z powodu ograniczeń organizacyjnych. Istnieje 

możliwość, że herb Powiatu Żyrardowskiego nigdy nie przeszedł formalnego zatwierdzenia,  

co oznacza, że obecnie może być uznany za nieaktualny. Pracownik urzędu wyjaśnił również, 

że zgodnie z zasadami heraldyki herb powinien być oparty na jednym wspólnym wydarzeniu 

historycznym lub tożsamościowym dla danego samorządu, a nie na połączeniu elementów 

kilku odrębnych herbów. Dodatkowo, herb Mszczonowa uległ zmianie, a Wiskitki jako trzecie 

miasto również zasługują na uwzględnienie w tożsamości herbowej powiatu. Radny 

zasugerował, że warto pochylić się nad tym tematem i podjąć inicjatywę zmierzającą  

do uaktualnienia herbu, aby lepiej oddawał obecną strukturę powiatu oraz spełniał wymogi 

formalne i heraldyczne. 

Radny Zbigniew Rokicki zwrócił się z prośbą do Komendanta Komendy Powiatowej Policji  

w Żyrardowie, aby, jeśli pojawią się jakiekolwiek nowe informacje dotyczące śledztwa  

w sprawie incydentu określanego mianem „patrol obywatelski”, podzielił się tymi 

informacjami z radnymi. 

Komendant Powiatowy Policji w Żyrardowie mł. insp. Marek Jabłoński oznajmił, że nie jest 

zaznajomiony z wcześniejszymi informacjami na temat incydentu ani nie wie, czy zostały one 

przekazane. Na obecnym etapie postępowania nie chciałby się wypowiadać, ponieważ nie 

zna dokładnego stanu sprawy. Śledztwo jest prowadzone pod nadzorem prokuratury 

rejonowej w Żyrardowie, a czynności w tej sprawie wciąż trwają. Komendant dodał, że jeśli 

będzie taka potrzeba, przygotuje się na kolejną sesję i udzieli dodatkowych informacji. 

Radny Klaudiusz Stusiński zwrócił się z pytaniem do Komendanta Powiatowego Policji,  

czy jako jednostka powiatowa koordynują współpracę z posterunkami gminnymi. Zapytał 

również, czy problem związany z cudzoziemcami w ostatnim czasie nasilił się, oraz  

czy w tej sprawie prowadzone są rozmowy i koordynacja działań z posterunkami gminnymi. 

Radny interesował się, czy taki problem jest zauważany w powiecie. 

Komendant Powiatowy Policji w Żyrardowie mł. insp. Marek Jabłoński poinformował,  

że nie zgadza się z przekonaniem, jakoby cudzoziemcy stwarzali zagrożenie przestępczością  

na terenie powiatu. Statystyki policyjne oraz analiza zagrożeń, które są regularnie 

prowadzone, nie potwierdzają takiego trendu. Komendant przyznał, że zdarzają się incydenty 

z udziałem obcokrajowców, ale nie są to przestępstwa takie jak kradzieże, rozboje czy 

napady. Zwykle dotyczą one przypadków jazdy w stanie nietrzeźwości lub sporadycznych 

konfliktów między obcokrajowcami, np. mieszkańcami tego samego budynku. Komendant 

stwierdził, że nie dostrzega poważnego zagrożenia w tym zakresie ani nie podjęto działań 

w tym celu, ponieważ sytuacja tego nie wymaga. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 

w planie pracy Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025 przewidziano punkt dotyczący 

kwestii bezpieczeństwa. Zaznaczyła, że w ramach tego planu odbędzie się specjalna sesja, 

podczas której cały czas zostanie poświęcony omawianiu zagadnień związanych 

z bezpieczeństwem. 

Starosta Andrzej Wilk poinformował, że kalendarium na grudzień będzie dość intensywne. 

Zaznaczył, że dzień po sesji, tj. 19 grudnia o godzinie 16:15, odbędzie się Wigilia  

dla pracowników urzędu, na którą zaprasza radnych. 

Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet w odpowiedzi na pytanie dotyczące szpitala, oznajmiła,  

że na bieżąco aktualizowane są potrzeby szpitala, w tym w zakresie sprzętu. Aktualnie 

czekają na potwierdzenie, czy zostali zakwalifikowani w ramach konkursu na centrum 

wsparcia badań klinicznych. Przy przygotowywaniu projektu dokonano także analizy 

potrzebnego sprzętu, w tym sprzętu kardiologicznego. Poinformowała, że do końca tego 

roku powinna być znana odpowiedź, a na razie środki są zabezpieczone na wkład własny. 

W ramach kilku projektów o dużym zasięgu uwzględniono również sprzęt. Pani Wicestarosta 

prosiła o cierpliwość, ponieważ sprawy te wkrótce się wyjaśnią. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szustakiewicz odniósł się do poruszonego wcześniej 

tematu herbu Powiatu Żyrardowskiego. Poinformował, że w pierwszej kadencji, jako etatowy 

członek zarządu, miał obowiązek pracować nad herbem powiatu. Kontaktował się osobiście  

z Urzędem Heraldycznym, przedstawiając różne propozycje. Ze względu na dużą 

różnorodność tych propozycji, zorganizowali sesję Rady Powiatu w gminie Puszcza 

Mariańska, na której ostatecznie wybrano jeden projekt. Projekt ten został wysłany do 

Urzędu Heraldycznego w celu akceptacji. Z powodu przedłużającego się terminu oczekiwania 

na odpowiedź, a także braku reakcji, herb przyjęto w tej formie, wpisując go w historię 

powiatu. 

Radny Jerzy Naziębło oznajmił, że zmiana takiej symboliki, jak herb, to bardzo delikatna 

sprawa. Zauważył, że częsta zmiana takiego symbolu może być ryzykowna. Dodał również,  

że w tym kontekście herb Żyrardowa również staje się coraz mniej aktualny. 

Starosta Andrzej Wilk podziękował radnym oraz wszystkim obecnym na sali za udział  

w uroczystości 25-lecia Powiatu Żyrardowskiego oraz za okazane wsparcie. Podziękował 

Wydziałowi Promocji, który włożył dużo pracy w organizację wydarzenia. 
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PUNKT 12.  

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godz. 1417 zamknęła 

obrady VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

Beata Rusinowska 

Protokół sporządziła Wioletta Majewska w oparciu o zapis obrad. 


